
Missioon
Meie missiooniks on:
• ennetada õnnetusi
• aidata hädas
• vähendada riske
• kaitsta vara

Visioon
Olla nr 1 turva- ja 
päästeteenuste 
pakkuja Eestis.

Väärtused
Oleme:
• usaldusväärsed
• kiired
• abivalmid
• hoolivad

Kampaania oli väga edu-
kas. “Saime kaks korda 
nii palju kliente, kui 

me ise arvasime – ca 900 kli-
enti ühe kuuga,” räägib Falck 
Eesti turundus-arendusdirektor 
Georgi Viies.

“Olin ammu plaaninud enda-
le koduvalve sisse panna,” meenu-
tab üks liitunutest. “Kuid siiani 
polnud lihtsalt kättevõtmist, et 
mõnda Falcki esindusse minna ja 
leping sõlmida.

Siis tuli aga oktoobris kampaa-
nia, kus kõik liitujad said DVD-
mängija koos kõlaritega. Mul on 
küll DVD arvutis olemas ja korra-
lik muusikakeskus ka, aga ega küll 
küllale liiga tee. Nii siis liitumise 
ära tegingi.”

Seda laadi kampaaniat kor-
raldas Falck oma ajaloos Eestis 

esmakordselt. “Hakkasime mõt-
lema, kuidas inimestele koduval-
vet paremini teadvustada – inime-
sed ei mõtle koduvalvele igapäeva-
selt,” selgitab Viies. “Otsustasime 
siis üllatuse teha.” 

Kui tavaliselt on levinud tu-
rundusnipp, et uute klientide va-
hel loositakse välja üks või paar 
hinnalist kingitust, siis Falck ot-
sustas anda auhinna kõikidele uu-
tele klientidele.

Koduvalveklient on tavali-
selt ka väga lojaalne, kuumaksu-
ga harjub samuti nagu tasumise-
ga prügiveo eest ning valvesüs-
teem annab inimesele kindlasti 
turvatunde.

Ja ettevõttele on muidugi at-
raktiivne saada endale pikaaja-
lisi kliente.

“Meil käisid majas vargad ja 
kuna mul on palju tehnikat kodus, 

otsusta-
sin enda-
le kohe val-
vesüsteemi 
tellida,” rää-
gib üks vastne 
koduvalveteenu-
se kasutaja. “See juhtus oktoobris 
ning kuna mul polnud viimasel 
ajal mahti olnud meediakanalite-
ga tutvuda, tuli mulle suureks ül-
latuseks, kui seadmeid installee-
riv tehnik mingi Philipsi koduki-
no kasti esikusse maha pani. Tore 
igal juhul.”

Null-liitumisega koduvalve-
teenust pakub Falck juba ala-
tes 2001. aasta detsembrist, 

nüüd lisati siis 
värskendav sõnum. 

Reklaamikampaaniat va-
hendati Kanal2 ja PBK teleka-

nali ning Eesti Ekspressi ja otse-
postituse vahendusel.

Otsepostituse saadetis oli vor-
mistatud kinopiletiks ning see si-
saldas ideed – kino sinu kodus. 

Falck trükkis kampaania läbi-
viijatele ka spetsiaalsed särgid sõ-
numiga – ‘saab kino’, et ka tööta-
jad värsket inspiratsiooni saak-
sid.

Üldiselt on tänapäeval kõiki-
de toodetega nii, et kui kampaa-
niat ei ole, on müük väga aeglane. 
Valveteenuse puhul mängib veel 
rolli asjaolu, et turvateenus ei ole 
teadvustatud – üldjuhul igapäeva-

selt ei mõelda, et seda 
vaja võiks minna.

Kui inimesed mõtlevad oma 
kulutuste peale, siis prioriteedid 
asetatakse mujale – reisimine, au-
to, riided jne. 

“Meie toote viga on see, et see 
ei ole väga huvitav ega seisa ini-
mestel kogu aeg meeles” selgitab 
Viies. Seepärast on aeg-ajalt va-
ja ka aktiivse sõnumiga kampaa-
niaid ning Eesti tingimustes sel-
les valdkonnas arenguruumi veel 
on. Valves eluruume on riigi peale 
kokku vaid natuke üle kahe prot-
sendi. Taanis on see protsent üle 
kolme, kuid vastavalt ajalooliste-
le traditsioonidele on seal suurem 
rõhk kindlustusel.

Ka Falck plaanib järgmisel 
aastal tulla välja tootega, kus kind-
lustus oleks koduvalvega seotud. 
Kliendile on mugav, kui kõik vaja-
likud teenused saab ühest kohast 
ning samas on kodulaenu võtmi-
seks kindlustus pankade nõudmi-
sel niikuinii kohustuslik. 

Kodukino kampaania 
edukalt lõppenud
Oktoobris viis Falck läbi kuuajalise 
kampaania, mille raames said kõik 
koduvalveteenusega liitujad endale tasuta 
Philipsi kodukino komplekti. 
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Telefon 6 511 700, 6 511 823

Väljaandja: 
AS Falck Eesti

Tammsaare tee 25
Tallinn 11314

Toimetus:
Andres Putting,

Meelis Piller

Toimetuse kolleegium:
Imre Soom (Ida regioon)

Annely Allik (Lõuna regioon)
Anneli Kaar (Lääne regioon)
Eero Liivandi (Põhja regioon)

Maarika Grents (Sularahakeskus)
Merlyn Laur (Alarmtec)

Eela Velström (kontserni keskus)

Kujundus: Meelis Piller
Trükk: AS Spin Press

Tiraaž: 1500

Põhja regioon

• Keijo Greim (15.10.1982) –
kaubandusobjektide grupp.
Varastas tööl olles poest kaupa.

Ida regioon

Arnold Piiroja (1960.05.29) – 
omastas kliendi vara.

Muudatused personali hulgas
Põhja regioon 

Tööle tulid 
11.10 Lauri Kurvits – personali arendusjuht;
18.10 Artur Rinne  – kaubandusobjektide 
grupi turvajuhi kt:
18.10 Margus Arumäe – tööstusgrupi tur-
vajuhi kt;
18.10 Kristi Vahtra – avalike teenuste 
divisjoni (ATD) arendusjuht;
01.11 Kadi Parv – müügidivisjoni tehniline 
sekretär.

Töölt lahkununud 
30.09 Jelena Udras – kaubandusobjektide 
grupi turvajuht;

10.10 Maris Loigo – müügidivisjoni 
tehniline sekretär;
26.10 Kaido Kööp – tööstusgrupi turvajuht;
28.10 Ants Kaal – ATD teenistusjuht;
01.11Marko Evestus – Rapla esinduse 
juhataja;
12.11 Kristel Bankier – kliendihaldur;
19.11 Maris Danziger – ATD andmebaasi 
administraator.

Sisemine liikumine
01.10 Raigo Rebane – valvetehnika divis-
joni (VTD) tehnikust  paigaldusjuhiks;
01.10 Neeme Ervin – VTD teenistusjuhist 
- projektijuhiks.

Ida regioon

Tööle tulid 
08.11 Raul Lipp – Rakvere esinduse 
haldusspetsialist.
 
Töölt lahkununud
14.10 Mihkel Simoniš – Kohtla-Järve esin-
duse klienditeenindusosakonna juhataja.
14.10 Raul Ošur – Kohtla-Järve esinduse 
kliendihaldur.
 
Sisemine liikumine
01.11 Kairi Riispapp – Rakvere esinduse 
kliendihaldur asus tööle teenindusadmi-
nistraatorina.

Lääne regioon 

Töölt lahkununud
15.10 Ulvi Kuus – klienditeenindaja.

Sisemine liikumine
18.10 Vija Tahk, kes seni  töötas Pärnu 
juhtimiskeskuses operaatorina, asus tööle 
Pärnu esinduse klienditeenindajana.

Lõuna regioon
Tööle tulid 
Meelis Napp – tehnikaosakonna 
paigaldusjuht;
Ferdi Persidski – valveosakonna turvajuht.

Must nimekiri

Staažimärgi idee sai alguse Põhja 
regiooni töönõukogu koosolekul, 
kus tuldi välja mõttega, et võiks olla 

mingi tööstaaži märkiv tähis. Arutluse 
käigus loodi uue märgi kontseptsioon.

Lühidalt öeldes on staažimärgid selleks, 
et tõsta esile kontsernis Falck Eesti pikka ae-
ga töötanud inimesi. Spetsiaalselt on välja-
töötatud reglement, mille järgi arvestatakse 
tööstaaži. Falcki ajaloo jooksul on mitmeid 
ettevõtteid liidetud, lõpetatud ja loodud, nii 
et juriidiliselt võib inimene Falck Eestis olla  
tööd teinud vaid aasta, kuid töötanud eri-
nevates firmades, mis kõik olid Falcki eel-
käijateks või kuulusid samasse struktuuri 
juba kümme aastat.

Staažimärk kujutab metallist märki – 
on olemas 5, 10 ja 15aasta märk. Vastavalt 
pronksi, hõbeda ja kulla värvi. Kujunduses 
on kasutatud kahte ristatud tammelehte, 
mille kohal rooma numbrites vastav arv 
– V, X, XV.

Hetkel antakse välja viie ja kümne aasta 
märke. Kuna ettevõtte sünnipäevaks loetak-
se 15. märtsi 1991, siis 15aastase staažiga 
töötajaid ettevõttes veel ei ole. 

Märgist on kaks varianti – üks pintsaku-
revääri ja teine pagunikatte tarvis. 

Falck hakkas välja 
andma staažimärke
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Oled olnud pikka aega Falcki 
peamine kõneisik. Miks just 
nüüd lahkud? 

Asusin tööle veebruaris 1998. 
Nii et peaaegu seitse aastat oldud 
ning tõttöelda olen tundnud end 
juba mõnda aega siin tõelise di-
nosaurusena. Minu töötamise ajal 
on vahetunud juhtkond ja enamik 
juhtivast tiimist. See on ka igati 
normaalne, kuna inimesed (eri-
ti targad inimesed) peavad ole-
ma liikumises.

Kui öeldakse, et viis aastat on 
normaalne ühe koha peal olla, siis 
tagantjärele võin kinnitada, et 5-
6 aastat on tõesti õige periood. 
Esimene aasta on siiski sisseela-
mine, siis järgneb mõni aasta loo-
vat tööd ja edasi tuleb rutiin.

Inimesi, kes töötavad ühes ko-
has 10 aastat või kauem, tuleb küll 
igati tunnustada, aga inimese enda 
arengu seisukohast ei kiida ma se-
da heaks. Muidugi on inimesi eri-
nevaid ja kindlasti paljudele meel-
dib mugavus rohkem kui areng.

Mis on olnud Su suuremad õn-
nestumised, ebaõnnestumised?

Suhtekorralduse valdkond on 
üsna delikaatne ja mitmetahuline. 
Falckis on paljud suured õnnestu-
mised olnud seotud just info en-
da teada hoidmise, mitte avalikus-
tamisega. Ja nendest asjadest ei 

ole ka tagantjärele korrektne kõ-
va häälega lehes kuulutada.

Olen olnud juures Valvekoon-
dise erastamisel ja liitmisel, Falcki 
tulekul ettevõtte omanikeringi, 
mitmetel suurtel protsessidel nii 
Eestis, Lätis kui Leedus. Oma õn-
nestumisteks võin lugeda, et ka 
paljud väga delikaatsed teemad 
on saanud avalikkuses heatahtli-
ku või neutraalse käsitluse.

Selliseid väga suuri ebaõn-
nestumisi, mis tuleneksid üksnes 
suhtekorralduslikust tegevusest, 
ei meenugi. Kus oleme väga pih-
ta saanud, seal oleme enamasti 
ka teenuse või kaadrivaliku ko-
ha pealt midagi tegemata jätnud 
või valesti teinud.  Selliseid olu-
kordi saab suhtekorraldaja silu-
da, kuid avalike jamade vältimi-
seks tuleks ikkagi tegelda tõeliste 
põhjuste likvideerimisega.

Mida teeksid teisiti kui saak-
sid uuesti siin oldud aega taga-
si kerida?

Ilmselt üritaksin ESSiga va-
rem liituda. Tulin praktiliselt 
Valvekoondise erastamise het-
kel, aga põnev olnuks siia sattu-
da paar-kolm aastat varem –1995-
96. Olen inimene, kes muutub ra-
hutuks, kui veepind on liiga sile, 
seega kahtlustan, et kõige põne-
vam aeg minu natuuri jaoks sai 

siin ettevõttes tegelikult juba 2001. 
aastaks otsa.

Milliste emotsioonidega lah-
kud?

Emotsioonid on igati posi-
tiivsed. Kuigi siin oli huvitav töö 
ja suurepärane tööõhkkond, tahan 
ma väga minna, et alustada uues 
keskkonnas ja uuel alal. Seega 
vähimatki pisarat silmanurgas ei 
ole, tegelen üksnes oma tuleviku-
ga. Nostalgia mees ma niikuinii 
ei ole, pean seda väga destruktiiv-
seks seisundiks.

Siia jääb maha tõeliselt tore 
ja võimekas seltskond, kellega oli 

suur rõõm ja au koos töötada. Kui 
lähemate töökaaslaste hulgas oli-
gi inimesi, keda ma oma süda-
mes mitte kunagi mõistma ei hak-
ka, siis ei ole siin ometi kedagi, 
kellega ei oleks saanud viljakat 
ja vastastikku lugupidavat koos-
tööd teha. 

Mida tahaksid öelda praeguste-
le kolleegidele?

Falcki kõige suurem (ja suu-
resti juba realiseerumisel olev) 
oht on teravuse kadumine, laia-
li valgumine. 

Seetõttu tahan kõigile koos 
ja igaühele eraldi soovida: säilita 

Falck Eesti PR-direktor lahkub ametist
Falck Eesti avalike suhete direktor ja 
ESSPressi senine vastutav väljaandja Indrek 
Lindsalu lahkub töölt 3. detsembrist, et asuda 
uuest aastast tegutsema ärikonsultandina 
firmas Omex Consulting.

värskus ja ärksus, väldi mugavaid 
lahendusi, ära delegeeri, vaid ot-
susta ise ja kohe.

Mõtelda on mõnus ja põhja-
lik analüüs kasulik, aga mitte ala-
ti. Üliteravalt tegutsema peab aga 
igas olukorras.

Millal, kuidas ja kus me sinust 
jälle kuulda võime?

Loodetavasti suudan lähiajal 
laiemat avalikku tähelepanu välti-
da, sellest on tõsiselt küll saanud. 
Aga samas on Eestis suisa võima-
tu mitte kuulda kellestki, kes on 
natukenegi tegija. Pürgin ju ka 
nende sekka. 

Kümme aastat Falcki esindust Narvas

AS Falck Ida-Eesti Narva 
esinduse ajalugu numbrites

• 14.12.1994 asutati AS ESS 
Narva.
• Alates 15.12.1994 esimene juha-
tus Eve Kirsima ja Arved Pent 
(selles koosseisus tegutses juha-
tus kuni 21.07.1995) , esimene 
tegevdirektor Vladimir Bobõlev.
• 9.02.1995 alustati ametlikult 
tööd, samast päevast asusid 
teiste seas tööle müügijuht Imre 
Liiv, kes täna töötab Narva 
esinduses müügiosakonna 
juhatajana, ja tehnikaspetsialist 
Aleksandr Šabanov, kes on ka 
täna Narva esinduse tehnikajuht.
• 1.05.1995 kinnitati pearaama-
tupidajaks Alla Antipenkova, 
kes täna töötab Narva esinduse 
teenindusadministraatorina.
• 15.08.1995 kooskõlastati 
Tööinspektsioonis esimene töö-
sisekorraeeskiri.

• Alates 26.04.1996 kanti ettevõte 
Äriregistrisse, juhatuse ainuliige 
Vladimir Bobõlev.
• Alates 15.01.1997 juhatuse 
ainus liige Paul Muttanen.
• 1.10.1998 ühendati AS ESS 
Narvaga Narva Valvekeskus, tee-
nindusdirektoriks määrati Ivan 
Poljakov.
• Alates 5.07.2002 ühineti ASiga 
ESS Ida-Virumaa, mis samast 
päevast teostas ka nimemuutuse 
ning jätkas tööd uue ärinimega 
AS Falck Ida-Eesti.
• Alates 27.10.2004 koliti uutesse 
ruumidesse asukohaga Hariduse 
18b.

Kümne aastaseks sai ka AS 
Falck Ida-Eesti Rakvere esindus, 
15.11.1994 asutati ESS Lääne-
Virumaa.

Imre Liiv juhtis 1994. aas-
tal ajal Alutaguse Narva 
Kaitseliidu malevat. “Alusta-

sime Kaitseliidu lipu all turva-
teenuse pakkumist,” meenutab 
Liiv. “Meil oli siin üks ööklu-
bi Geneva, kus siis laigulistes 
kostüümides mehed valvasid.”

Liivi kolleeg Arvet Pent te-
gi ettepaneku kogu tiimiga ESSi 
lipu alla minna, et turvateenust 
põhikohaga pakkuda. Pent rää-
kis ideest Urmas Sõõrumaale ning 
mõne aja pärast vahetasidki osad 
kaitseliidu mehed oma mundri 
ESSi vormi vastu.

“Tänaseks on Narva esindu-
ses järgi jäänud nö vana kooli me-
hi, kes ettevõtte loomise lätete ju-
res olid - kolm-neli inimest,” rää-
gib Liiv.

Algselt sõlmiti tööleping ESS 
Tallinnaga, siis tekkis ESS Narva, 
millest tänaseks on kujunenud 
Falck Ida-Eesti Narva esindus.

“Mäletan – see oli 95. aasta 
varakevad, kui sai Kreenholmiga 
suur leping sõlmitud,” räägib 
Liiv. “Meil oli üks arvuti, mis ei 
tunnistanud õ-, ä-, ö- ja ü-tähti. 
Nii sai see leping nö põlve otsas 

tehtud, et käsitsi kirjutati puudu-
vad täppidega tähed sisse. Leping 
Kreenholmiga oli ka tänases mõis-
tes suur leping.”

Esimese lepingu au Narvas 
aga ei kuulu mitte Kreenholmile, 
vaid Hansapangale.

ESS tuli Narvas turule ajal, 
mil turg oli 100 % Valvekoondise 
käes. “Kuni Valvekoondise erasta-
miseni õnnestus ESSil endale või-
ta pool turu käibest,” räägib Liiv 
töövõitudest. “Võib-olla oli see 
liigne eneseupitamine, kuid kol-
leegid arvavad, et kui oleks aasta-
ke veel olnud, oleks Valvekoondis 
ise hingusele läinud.”

Narva turvaturu areng on 
Imre Liivi sõnul kõrvalt vaada-
tes kümne aasta jooksul väga hu-
vitav olnud – pumppüssidega ven-
dadest klassikalise klienditeenin-
duseni. “Kui vaadata seda arengut 
läbi päevalehtede, siis pea igas oli 
artikkel mingist järjekordsest ar-
veteõiendamisest erinevate gru-
peeringute vahel – päris ärevad 
ajad olid, “ meenutab Liiv, kes ise 
vahepeal kaks aastat ka Narva lin-
napeana ametis olnud. 

Klient tuli algusaegadel uue 
teenusega väga hästi kaasa, sest 
huvitus oma vara säilitamisest ja 
oli valmis teenust ostma. “Täna 
on müük läinud aeglasemaks ning 
tundub, et ühiskond tervikuna on 
muutumas turvaliseks,” lõpetab 
Liiv.

Narva esinduse ajaloole heidab pilgu 
müügiosakonna juhataja Imre Liiv, kes töötas 
ettevõttes selle algusest peale.
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AL ARMTEC

Asutamine
AS Alarmtec on asutatud 
14.11.1996 ESS Grupi tütaret-
tevõttena.
Firma alustas oma tegevust 
turvaseadmete maaletoojana 
– hulgi- ja jaemüüjana. 
Peagi arendati lisaks müügile 
välja veel turvasüsteemide pro-
jekteerimine ja suurprojektide 
paigaldus.

Ühinemine
1998 a. augustis toimus kahe 
ettevõtte, ASi Alarmtec ja ESS 
Valvetehnika ASi ühinemine. 
Selle tulemusena tekkis turvasüs-
teemide täislahendusi pakkuv 

18. novembril 2004 tähistas AS Alarmtec oma 8. sünnipäeva väikese 
bowlinguturniiriga Pirita bowlinguklubis. Kohal oli hulgaliselt firma 
kliente ja koostööpartnereid. Meeleolumuusikat pakkusid noored 
džässlauljad, kelle plaadi “Ema, mu kallis”  väljaandmist toetas 
Alarmtec. 

Alarmtec sai 8-aastaseks

Alarmteci 
lilleneiud 

– Merlyn Laur 
ja Evelin Tekkel.

VIPid – vasakult Andrus Jauk, Allan Elerand, 
Toomas Kaarepere ja bowlinguturniiri I koha omanik 
Andrus Ossip.

Alarmtec juhataja Priit 
Sarapuu, taga õhtujuht Varmo 
Vares. Sarapuu soovib kõikidele 

külalistele  head peotuju.

Projek-
teerijad 
isekeskis 

– Vello Oinus 
ja Urmas Ojamaa.

Kui Enn Illaru 11 aastat 
tagasi esimesi päevi 
ESSis töötas, oli  siinne 

tööstiil talle väga harjumatu. 
Lääne Kaluris, kus Enn varem 
töötas, oli nii, et kui kell sai viis, 
siis pandi “haamer kotti”. “Aga 
see oli kõige huvitavam aeg,” 
räägib Illaru. “Nüüd on kõik 
paika läinud.”

Lääne Kaluris elektroonikaga 
tegelenud Enn tundis omaaegseid 
valvesüsteeme ja see teda ESSi sa-
ma ala juurde viiski.

“Oli tarvis ehitada vastuvõtu-
keskus,” meenutab Enn esime-
si töid. “Valiti välja tehas nime-
ga Visonic Iisraelis. Siis saadeti 
mind sinna ning koolitati nädal 
aega Tel Avivis.” Asi käpas, ha-

kati kodumaal süsteemi üles pa-
nema – saatja nr 001 pandi üles 
Ajakirjandusmajja. Kõik toimis 
hästi, ajakirjandus oli kohal, pat-
rullauto sõitis häire peale kuue mi-
nutiga kohale, ajakirjanike kont-
rollgrupp peal.

“Järgmine päev mindi lepin-
gut sõlmima, aga mõtlesime teha 
proovi,” räägib Enn. “Mitte matsu-
gi ei tulnud läbi. Programmeerisin 
saatja uuesti ära – 24 tundi töö-
tas, siis jäi vait.”

Selgus, et need seadmed, mis 
Iisraelist kaasa anti, olid  vale 
protsessoriga. “DHLiga saadeti 
õiged seadmed ja järgmisel hom-
mikul sai kõik tööle.”

1995. aastal moodustati ette-
võte nimega ESS Valvetehnika. 

Kõik asusid tol ajal koos aadres-
sil Pikk 49 – nii raamatupidamine 
kui turvameeste riietusruum. 

Alguses osteti kõik seadmed 
Iisraelist. “Aga nendega oli raske, 
ei tahtnud hindu alla lasta,” selgi-
tab Illaru, kes ise seadmete tellimi-
sega tegeles. “Nüüd tellime sealt 
ainult mõne üksiku asja.”

Siis liideti ESS Valvetehnika 
Alarmteciga, mis oli tegelikult ju-
ba selleks ajaks olemas ning tege-
les hulgimüügiga.

2002. aastal löödi ettevõ-
te lahku – tehnikud, kes tegele-
vad paigaldamise ja holdusega, 
jäid Falcki, Alarmtec tegeleb ai-
nult müügi ja tehnilise konsultat-
siooniga.

Seadmeid ostetakse pea kõik-
jalt maailmast – tuletõrjesead-
med Hispaaniast, valvesead-
med Inglismaalt ja Kanadast. 
“Inglismaa tootja Pyronix on vä-

Alarmteci kõige staažikam töötaja Enn Illaru 
meenutab ettevõtte algusaegu.

ga hea koostööpartner, pakuvad 
igasuguseid võimalusi välja – na-
gu praegu näiteks Falcki logoga 
sireenid. Alati kui midagi uut on, 
kohe annavad märku.”

Alguses oli kõik iseõppimine 
– iga seadmega on kaasas paber, 
millest esmase teabe saab. “Nii 
see põlve otsas kunagi algas,” üt-
leb Illaru, kes tol ajal kõik uued 
seadmed ise läbi uuris ja piiksu-
tas. “Praegu tegelen lihtsalt laoga. 
Tahaks küll proovida, kuidas kõik 
töötab, aga aega ei ole.”

Algusaegadel osales ESS oma 
tehnikaga ka erinevatel messidel, 
oma boksiga käidi isegi N.Liidu 
siseministeeriumi kinnisel näi-
tusel. 

“Seal oli kõike – relvi, signali-
satsioonisüsteeme, autosid polit-
seile, diplomaadikohvriks maskee-
ritud kuulipilduja,” meenutab Enn 
vanu ja põnevaid aegu. 

Alguses tehti kõik põlve otsas

ettevõte, lisandusid 
paigaldus- ja 
hooldusosakonnad.

Restuktueerimine
2000. aasta veebru-
aris liideti Alarmteci 
paigaldusosakond ESS 
Eesti alarmdivisjoniga 
nüüdseks juba Falck Eesti 
valvetehnika divisjoniga. 2002. 
aasta alguses liikusid samasse 
struktuuri ka Alarmteci tehnika- 
ja hooldusosakonnad.

Uus algus
Alates veebruarist 2002 on 
Alarmteci põhitegevusalaks 

taas turvaseadmete hulgimüük. 
Lisaks osutab ettevõte Falck 
Eesti kontserni kõikidele regioo-
nidele logistikateenuseid, s.o 
tellib, transpordib ja ladustab 
kõik vajaminevad turvaseadmed. 
Müüki toetavateks teenusteks 

on  veel turvasüsteemide pro-
jekteerimine ja tehniline tugi. 
Alarmteci sortimenti on lisand-
unud palju uusi, turvalisusega 
seotud tooteid, nagu näiteks 
metallidetektorid, turvaväravad, 
röntgen-pagasikontrolliseadmed, 

perimeetri valvesüsteemid, num-
brimärkide lugemissüsteemid, 
erikaitsevahendid jpm.

Alartmecil on täna 5 müügiesin-
dust üle Eesti ning firmas töötab 
hetkel 16 inimest. 
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Televiisor ja arvutimängud 
pakuvad meelelahutust, 
mobiiliga saab helistada 

sõbrale, fotokaga teha lahedaid 
pilte pereliikmetest ja sõpradest-
tuttavatest. Mida huvitavat saab 
aga teha turvasüsteemiga, mis 
ei näita aega ega tee mingeid 
lõbusaid trikke? 

Tuleb meeles pidada tüütuid 
koodikombinatsioone ning kõigele 
lisaks teeb turvasüsteem aeg-ajalt 
mingeid piikse ja undab. Vahel 
käivad tehnikud midagi putita-
mas, ütlevad, et häälestasid süs-
teemi... Kui mingi rike või häire 
on, siis kunagi ei tea, mis nuppu 
vajutada. 

Nojah, turvalisus ei ole huvi-
tav. Turvalisus on sageli ebamu-
gav, tüütu ja vabadust ahistav. 
Süsteemi kasutamine ununeb ja 
ei viitsi seda uuesti meelde tuleta-
da. Samas tahaks siiski turvali-
selt elada. 

Projekteerimine

“Turvasüsteem ei ole pelgalt hulk 
üksteisega ühendatud seadmed,” 
selgitab Alarmteci tehnikajuht 
Marti Ranne. “Nii nagu maja ehi-
tamiseks ei piisa vaid oskusest tel-
liseid seina laduda, nii on ka tur-
vasüsteemide paigaldamisel vaja 
rohkem oskusi, kui lihtsalt kaab-
lit seina lüüa.”

Enne töö alustamist tuleb lä-
bi mõelda, kuidas, mille jaoks ja 
millisel viisil täpselt süsteemi ka-
sutada soovitakse. 

Vajadusel võib konsulteerida 
spetsialistidega, et selgitada kas 
kliendi soovid on põhjendatud 
ja tehniliselt saavutatavad. Kui 
lähteülesanne on selge, siis võib 
asuda projekteerimise juurde. 
Projekteerija peaks olema piisa-
valt pädev, et töötada välja täpne 
ja detailne lahendus. 

Sageli arvatakse, et saab ka il-
ma projektita ning kliendile teren-

dab silme ees lootus hoida kok-
ku raha projekti koostamise eest. 
“Aga kas te kujutate ette, et maja 
ehitatakse ilma joonisteta?” küsib 
Ranne. “Üks ehitusmees laob ehi-
tusplatsi ühes nurgas telliseid vir-
na, keegi paigaldab veetorusid ja 
kolmas elektrijuhtmeid. Aga kas 
sellise tegevuse juures on tagatud, 
et vannitoas on soe vesi ja elutoas 
avar valgusküllane aken?”

Hooldus

Kui turvasüsteemid paigaldatud, 
siis sellega veel mured ei lõpe. 
Tehnikaga on ikka niiviisi, et il-
ma inimese osaluseta päris hästi 
hakkama ei saa. Nii ka turvasüs-
teemidega, mis on tihedalt seotud 
inimeste tegevusega. 

“Paradoksaalne on see, et ini-
mesed ise oma tegevusega kipu-
vad sageli neidsamu süsteeme – 
enamasti just teadmatusest või üks-
kõiksusest – saboteerima,” rää-
gib Ranne. “Kes paigutab raamatu-
riiuli nii, et see blokeerib liikumis-
anduri vaateala, kes unustab suit-
suanduril tolmukaitse maha võt-
mata. Videomakk paigutatakse 
laua alla, kuhu koguneb kõige 
rohkem tolmu ja mustust.” 

Selliseid näiteid kohtab peaae-
gu igal objektil. Seega, hooldust 
ei ole vaja mitte niivõrd tehnilis-
te rikete ennetamiseks, kuivõrd 
just kasutustingimuste muutumi-
sest tulenevate  probleemide en-
netamiseks.

Turvasüsteemid on ehitatud 
nii, et need annavad alati kasu-
tajale vigadest märku. Üldlevinud 
viis selleks on kollase indikaatori 
süttimine ja aeg-ajalt kostuv piik-
sumine. Moodsamates süsteemi-
des kuvatakse veateateid ka sõna-
lisel kujul ekraanile. “Kasutaja, 
kes veateadet märkab, peaks sel-
lele koheselt reageerima – kas ise 
vea kõrvaldama või kutsuma ko-
hale pädeva isiku,” õpetab Ranne. 

“Paraku on nii, et sageli, kas siis  
teadmatusest, ükskõiksusest või 
kartusest, ignoreerib kasutaja se-
da indikatsiooni. Kui aga rikkeolu-
korda ei kõrvaldata, võib juhtu-
da, et reaalse ohu korral ei suu-
da  turvasüsteem ettenähtud vii-
sil toimida.”

Tehniline tugi

Alarmtec on justkui sild seadme-
te valmistaja ja lõppkasutaja va-
hel. Enamus seadmeid on valmis-
tatud Eestist väljaspool. Suured 
tehased valmistavad masstoodan-
gut, mis sobib enam-vähem häs-
ti näiteks keskmise Euroopa riigi 
turvaseadmete turule. 

“Eesti on mitmel põhjusel sel-
lest keskmisest üsna erinev. Tuttav 
on olukord, kui tehase esindaja 
imestab, et kuidas siis nende sead-
med meie vajadusega ei sobi, sa-
mal ajal kui “mujal Euroopas” 

Appi, mis teil siin piniseb?
Maailm meie ümber on täis kõikvõimalikke 
elektri- ja elektroonikaseadmeid. Elektroonikat 
kasutame iga päev, mõningaid seadmeid isegi 
ilma seda teadvustamata. 

“Alarmteci eesmärgiks 
on, et meilt ostetud 
seadmed või meie 

pakutav süsteem  rahuldaks alati 
kliendi ootusi ja vajadusi,” räägib 
Ranne. “Kliendi jaoks ei ole ju 
vahet, kas probleem peitub eba-
sobiva seadme valikus, ebaõiges 
paigaldamises või oskamatus 
kasutamises, oluline on lõpp-
tulemus.”

Hea lõpptulemus saavutatak-
se, kui kõik tootmisprotsessis osa-
lejad tunnevad oma tööd ja oma-
vad erialaseid teadmisi. Kuna 
Alarmtec ise seadmeid ei paigal-
da, siis on ettevõte teinud panu-
se paigaldajate koolitusele. “Meile 
on väga tähtis, et tehnikud, kes 
otseselt töötavad objektidel, kas 
seadmeid paigaldades, häälesta-
des, klienti koolitades või süstee-
me hooldades, tunneksid tooteid 
piisavalt põhjalikult.”

Alarmtec teab, kuidas tööta-

on toode vägagi edukas,” räägib 
Ranne. “Teisalt on meil kontakt 
paigaldusfirma või lõppkliendi-
ga, kes ei jõua ära imestada, kui-
das tehas küll sellist “jama” too-
dab. Sellistes olukordades ei ole 
muud abinõu kui järjepidev suht-
lemine kõigi osapooltega ja püüd 
nende ootused tegelikkusega kok-
ku sobitada.”

Sageli pöördutakse Alarmteci 
murega, et mingi seade “ei tööta”. 
Sellistel juhtudel kulub enamasti 
palju aega ja vaeva, tuvastamaks, 
mis siis tegelikult juhtunud on. 
“Minu soovitus on kõigepealt ra-
hulikult ise olukorda analüüsida ja 
enese jaoks lahti kirjeldada,” selgi-
tab Ranne. “Märksõnad võiksid ol-
la – mis seadmega on täpselt tege-
mist, mis täpselt juhtub, millistes 
oludes ja millises kasutusrežiimis. 
Kui nendele küsimustele on vastus 
leitud, siis sageli on juba ka lahen-
dus probleemile käeulatuses.”

Alarmteci ülesanne ongi sage-
li selliste küsimuste kaudu prob-
leemi kirjeldamisele kaasa aidata. 
Seejärel, kui asi detailideni selge, 
on võimalik hakata otsima vastust. 
“Kuna tootevalik on lai, siis kõi-
ke tehnilist infot kellegi peas hoi-
da ei ole võimalik,” räägib Ranne. 
“Seepärast võib vastuse leidmine 
võtta aega, on vaja leida arhiivist 
või hankida tarnijalt vastavad pai-
galdusjuhendid vms tehniline do-
kumentatsioon, ja see läbi tööta-
da. Vahel on vaja probleemne olu-
kord ka ise – nn. labori tingimus-
tes läbi mängida.

Kui tõesti vastust oma jõudu-
dega ei õnnestu leida, siis tõlgi-
me probleemi inglise keelde ja 
saadame seadmete valmistajale. 
Meil on iga tarnija juures vähe-
malt üks-kaks kontaktisikut, ke-
da me tunneme väga hästi, ja kel-
lega koos probleemidele vastused 
leiame.”

vad valvesüsteemid, kuidas saa-
da kvaliteetset videopilti salves-
tusseadmele,  miks hakkavad va-
hel justkui iseenesest tööle tule-
kahjusignalisatsiooni häirekellad 
või mida peab tegema, et inime-
sed saaksid ustest oma läbipääsu-
kaartidega sisse ja välja. 

Viimastel aastatel on Alarmtec 
täiendanud oma tootevalikut isi-
kukaitsevahendite ja –süsteemi-
dega ning  pagasikontrolli-rönt-
genseadmete ja metallidetektori-
tega. “Meie tegevuse eesmärk ei 
ole lihtsalt  kaubakastide maale-
toomine ja klientidele laialisaat-
mine. Tahame olla need, kellel on 
tehniline kompetents ja kogemus 
ning  kelle poole saab pöörduda 
kõikvõimalike tehniliste küsimus-
te korral,” räägib Ranne. 

Tehnilise pädevuse hoidmi-
seks ja suurendamiseks toimuvad 
Alarmtecis regulaarselt töötajate 
koolitused ja seminarid.  

Ressursid: töötajad, pädevus, oskused

Alarmtecis töötab kaks müü-
gijuhti – Andrus Pukk ja Priit 
Orasson, kes oma valdkonna too-
teid väga põhjalikult tunnevad ja 
saaksid vajaduse korral hakka-
ma ka nende paigalduse ja hää-
lestusega. 

2004. aasta alguses käivitus 
Alarmtecis projekteerimine. Siis 

liitus meeskonnaga Vello Oinus. 
Lisaks oma põhitööks – projek-
teerimine – vajalikele teoreeti-
listele teadmistele ja projektide 
koostamise oskusele on Vellol pi-
kaaegne kogemus ka süsteemide 
paigalduse ja projektide juhtimi-
se vallast.

Hooldusinsener Vaiko Luida-
lepp tegeleb mõningate spetsiifilis-
te süsteemide hooldusega. Lisaks 
sellele kulub tema tööpäevast üs-
na suur osa digitaalsete videosal-
vestite häälestamisele, modifitsee-
rimisele ja parandamisele. 

Marti Ranne on töötanud 
Alarmtecis projektijuhina ja 
hooldusjuhina. Tema tänaste  
tööülesannete hulka kuuluvad too-
detega seotud tehniliste küsimuste 
lahendamine, tootekoolituste kor-
raldamine ja Alarmteci kvalitee-
disüsteemi juhtimine.

Tänu sellele, et Alarmtec töö-
tab ja suhtleb kõikide Falcki regi-

oonidega, saab tehnilist infot ko-
guda üle Eesti, samuti seda laia-
li jagada kogu kontserni piires. 
Koostöö heaks näiteks emafirma-
ga toimuvad juba mitu aastat re-
gulaarsed tehnikajuhtide nõupi-
damised. 

Kokkusaamised toimuvad 1-
2 kuu tagant. Kõigepealt analüü-
sitakse kõikide ettevõtete tehni-
ka-alaseid majandustulemusi. 
Seejärel tutvustatakse üksteisele 
viimase perioodi tegemisi, sh käi-
masolevaid projekte, tehnilisi la-
hendusi, ideid, personali, koolitu-
se ja pädevusega seonduvat jne. 

Niimoodi ühiselt infot vaheta-
des on õnnestunud vältida mit-
meid “jalgratta leiutamisi” – kui 
mõnel projektijuhil on vaja raken-
dada mingit erilahendust, siis sa-
geli selgub, et mõnes teises regi-
oonis on selline lahendus juba ole-
mas ja ka praktikas järele proo-
vitud.

Alarmteci tehnikajuht Marti Ranne.



6  Falck Eesti infoleht November 2004 • Nr 6 (60)VÄLISMAA / EESTI

Nimelt osalesid uue toote 
esitlusel nii siseminister 
David Blunkett kui minis-

teeriumi töötajad Martin Narey 
ning Paul Goggins. Esitlusel 
tutvustati uhiuut lahendust 
kuriteos kahtlustatavate krimi-
naalide positsioneerimiseks. Uut 
tehnoloogiat esitleti Securicori 
kontrollkeskuses Manchesteris 
tänavu septembris. 

Positsioneerimissüsteem kasu-
tab  globaalselt satelliitpositsio-
neerimise süsteemi (GPS), mis on 
liidetud mobiilitehnoloogiaga, et 
monitoorida süüdistatava liikumi-
si ning teha kindlaks, kas süüdis-
tustel on ikka reaalset alust. 

Tähtsaid külalisi olid tervi-
tamas Securicori juhid David 
Taylor-Smith ja Paul Moonan. 

Liikuv 
robot
SazkaArena turvatiimi vär-

vati hiljuti kolm uut liiget. 
Smartguard – nii kutsu-

takse Tšehhi vabariigis kolme 
Saksamaal valmistatud robotit. 
“Targad poisid” on varustatud 
radari ja teiste sensoritega ning 
ka videokaameraga. Kui Sazka 
tohutu suure peahoone põrand 
on külastajatele ja personalile 
suletud, saab Smartguardi pro-
grammeerida koridorides patrul-
lima. Kui see täheldab liikumist 
või mingit muud ootamatut juh-
tumist, asub robot asja uuri-
ma ning saadab kontrollruumi 
pildid toimuvast. Juhul, kui ta 
kohtab koridoris kedagi, kes 
ei peaks seal olema, annab ta 
kõigepealt sõnalised juhtnöörid 
lahkumiseks.

Kas see tähendab üksiti inim-
turvameeste väljasuremist?

Üldse mitte.
Smartguardi taga peab olema 

alati operaator, kuid Smartguardi 
saab kasutada palju paindlikumalt 
ilma inimesi ohtu panemata. 

Austria siseminister dr 
Ernst Sasser ja Viini 
abilinnapea dr Sepp 

Rieder olid sel märkimisväärsel 
päeval, kui turvakontsern Group 
4 tähistas Austrias oma 100. sün-
nipäeva, teiste auväärsete külal-
iste hulgas. 

Üritusel viibisid samuti kom-
panii suurkliendid ja töötajad na-
gu ka Group 4 Securicori esinda-
jad ja juhid. 

Group 4 Austria tegevdirektor 
dr Stephan Landrock pidas ette-
kande Euroopa vanima turvafir-
ma ajaloo kõrghetkedest ning vaa-
tas rõõmsalt ja optimistlikult tule-
vikku ning veelgi sündmusteroh-
kemasse teise aastasajasse.

Kui Georg Szell 1904. aastal 
kompanii asutas – seda kutsuti siis 
Wach und Schliesgesellschaft – 

Sisemninisteerium on valitsus-
organ, mis vastutab Inglismaal ja 
Walesis siseasjade eest, siseminis-
ter omakorda vastutab täielikult 
siseministeeriumi töö eest.

Niisiis on neile eriti tähtis, et 
uus tehnoloogia suurendab ava-
likkuse turvalisust, vältides seda, 
et inimesed rikuvad seadust, ku-
na inimeste liikumisi on võima-
lik tuvastada GPSi abiga ning 
igast seaduserikkumisest või-
malik saada täpne ülevaade. 
Pilootlahendusega jälgitakse nii 
paadunud täiskasvanud kurja-
tegijaid kui püsivalt kuritegevu-
sega tegelevaid alaealisi, samu-
ti neid, keda on mõistetud süüdi 
koduvägivallas või seksuaalkuri-
tegudes. Neile pannakse positsio-
neerimisseadmed külge vanglast 

vabanemisel – see on kui osa ne-
nde vastutulelikkusest või kuule-
tumisest ühiskonnale, kelle vas-
tu nad on hiljuti korda saatnud 
kuriteo, see on justkui ühiskond-
lik karistus, mida kohus võib ra-

kendada, et ennetada kurjategija 
minekut kohtadesse, kus tal on 
võimalus sooritada seaduserik-
kumine. 

Pilootprojekt rakendub Loode- 
Inglismaal Manchesteri piirkon-

olid turvatöötajateks öövalvurid, 
kelle varustuse hulka kuulus la-
tern. Nemad pakkusid toona ele-
mentaarset turvateenust. Kuid üs-
na varsti sai Szell aru, et tööstus-
ettevõtetel, kaupmeestel ning ko-
danikel on üha suurenev vajadus 
turvateenuste ning professionaal-
se kaitse järele. 

Nii asutaski ta esimese turva-
firma.

Järgmise kolme aastaküm-
nega töötas kompanii end hästi 
sisse. Ainuüksi raudteedel, kaits-
mas ronge teekonnal Triestist 
Bozenisse, töötas üle 300 turva-
mehe. 

Pärast Teist maailmasõda oli 
loomulikult vaja alustada otsast 
peale, kuid üsna varsti võitis fir-
ma taas kätte juhtpositsiooni ning 
see on siiani tema käes. 

VIPidele esitleti satelliitpositsioneerimist
VIPidele esitletud uue satelliitpositsioneeri-
mise esitlusest võttis teiste lugupeetud 
inimeste hulgas osa ka Suurbritannia 
siseminister. 

nas – seal katsetatakse nii pas-
siivset kui hübriidset positsio-
neerimist. Mõlemal juhul talletab 
seade, mida kahtlustatav kannab, 
tema liikumised reaalajas ning sal-
vestab informatsiooni. 

Ainus erinevus kahe positsio-
neerimissüsteemi vahel on, kui-
das see edastatakse kontrollkes-
kusesse.

Passiivsel positsioneerimisel 
edastatakse teave tagantjärele 
päeva lõpus ning see näitab, kus 
kahtlustatav on pärast viimast in-
foedastust liikunud. 

Hübriidse positsioneerimise 
puhul töötab seade samuti nagu 
passiivsegi puhul, välja arvatud ju-
hul, kui kurjategija siseneb tsooni, 
mis on talle keelatud – sel juhul 
lülitub positsioneerimissüsteem 
automaatselt aktiivsele režiimile 
ning annab kontrollkeskusesse 
häire reaalajas.

Pilootprojekt kestab 12 tundi, 
pärast seda otsustab valitsus, kas 
hakata positsioneerimist kasuta-
ma kogu Inglismaal ja Wales’is 
või mitte.                                                                                           

Siseminister David Blunkett Securicori esitlusel koos Elektroonilise jälgimise 
direktori Paul Moonani ja (keksel) Riigivanglate minister Paul Goggins.

100 aastat 
turvalisust
Group 4 Austria tähistas 100 aasta 
sünnipäeva.

Koolitusel osales ca 75 
inimest, kes kõik olid 
rahavedajad Sulara-

hakeskusest ja Falckist.
Tegemist oli niinimetatud acti-

on-koolitusega, ehk siis püüti koo-
litada mehi võimalikult reaalsetes 
situatsioonides, kus rünnatakse 
rahavedajaid. 

Koolitus koosnes kolmest 
osast.

1. Taktikaline laskmine - püs-
tolist laskmine, rünnaku tõrjumi-
ne autosse sisenemisel ja autost 
väljumisel, haavatud paarimehe 
päästmine tule alt.

2. Käsivõitlus - käsivõitlus ühe 
käega, koos turvapakendiga mil-
ler transporditakse raha, kontak-
ti tagasitõrjumine

3. Rahaveo taktika - erinevad 
olukorrad mis võivad ette tulla ra-

ha vedades nii tänaval kui ka autos 
olles. Kasutati värvikuule.

Rahaveo taktika kujutab en-
dast tegevusi erinevates olukor-
dades, mis võivad ette tulla ra-
haveol. 

Reaalses elus võib muidugi 
juhtuda kõike, aga koolituse põhi-
eesmärk on, et rahavedajad olek-
sid rünnakuks valmis ja oskaksid 
rünnaku korral ka tegutseda.

Selliseid suuri koolitusi korral-
datakse kord aastas, laskmistree-
ningud toimuvad iga nädal.

Sularahakeskuse koolitajad on 
ennast täiendanud mitmel pool 
maailmas ja on oma ala tõelised 
professionaalid. Näitena võib 
tuua, et üks eelmise aasta koo-
litajatest viibib hetkel missioonil 
Iraagis.

 Üldised inkassatsioonitrendid 

Euroopas jagunevad laias laas-
tus kaheks. Üks osa – Lõuna- ja 
Lääne-Euroopa – rõhub järjest 
enam füüsilisele turvalisusele – 
autod on juba nagu tankid ja mehi 
on autos peaaegu nii palju kui ma-
hub, kõik relvastatud, teine osa – 

Kesk-Euroopa, Skandinaavia ja ka 
Eesti – rõhub järjest enam intelli-
gentsemale rahaveole turvakohv-
rite, standardautode ja relvasta-
mata rahavedajatega. Statistika 
näitab et oleme õigemal poolel – 
rööve on vähem.

Inkassatsioonikoolitus Sularahakeskuses  
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RISTSÕNA

Ristsõna lahendus (tumedates ruutudes) ja oma kontaktandmed saatke kuni 31. detsembrini 2004 e-posti 
aadressile a.putting@falck.ee. Õigesti vastanute vahel läheb loosimisele Ateena OM raamat Aleksander 
Tammerti autogrammiga. 
Septembrikuu lehe ristsõnale lahenduse – “Rannavalve” – leidnute hulgast osutus loosiga võitjaks Heli Niido, 
kes on Falck Lääne-Eesti Parkimisteenuse turvatöötaja.

MEELEL AHUTUS / FALCK KLUBI

Tänavu sügisene Group 
4 Securicori ajakiri 
pühendab pool lehek-

ülge Eesti Falck Klubile, rõõ-
mustades selle üle, kuidas 
Falck kasvatab ja harib Eesti 
noorust.

Artiklis öeldakse, et Falck 
Eesti turvamehed on mär-
ganud Tallinna tänavatel ja 
supermarketites patrulli-
des, et väga palju noori 
logeleb tegevusetult ega 
tee midagi. Ning turva-
töötajad teavad, et selli-
sel tegevusetusel on oht juhata-
da noored olukordadesse, kus 
nad võivad korda saata kuri-
teo. Nii alustas kaks ja pool aas-
tat tagasi tegevust Falck klubi, 
et hoida lapsi ja noori asjalike, 
informatiivsete ja nutikate as-
jadega tegevuses.

Klubi alustas tööd 28 noo-
re liikmega, kuid peagi kasvas 

klubi suure- maks. 
Üsna pea alusta- ti tege-
vust Tartus. Täna on klubil liik-
meid üle 700 ning kooskäimise 
koht, mis oli algselt informatiiv-
ne projekt, on kasvanud noor-
teühinguks, millel on keskused 
kuues Eesti linnas – laste ja nen-
de vanemate rõõmuks.    

Laste lemmik Caspar Saar
Ilmus poiste ja 
tüdrukute ajakirja 
Semu teine number, 
sedakorda uue 
peatoimetaja käe all, 
kelleks pole keegi 
muu kui Stiinast 
tuntud Caspar Saar.

Kui Caspar ühel Stiina 
peol õhtujuhiks oli, küsis 
üks julge tütarlaps, kas 

teda tohib kallistada. Caspar, 
lahke poiss, muidugi lubas. Kui 
teised tüdrukud seda nägid, vis-
kasid nad sedamaid oma peolt 
saadud kingikotid maha ja võt-
sid kõik järjekorda, et Casparit 
kallistada.

Kuna tänapäeval enamik 
üliõpilasi kõrgkooli kõrvalt ka 
tool käib, otsis ka Caspar, kes 
õpib International University 
Concordia Audenteses audio-
visuaalset meediat, mingit ame-
tit, mis õppimist ei segaks. 

Eesti Ekspressi otsiti ajakir-
janikke. Caspar tegigi läbi kar-
mi konkursi ja sai soovitud ame-
tikoha. Aga juba esimesel näda-
lal mõistis Caspar, et lehetöö võ-
tab endale kogu aja ja õppimiseks 
eriti aega ei jää.

Siis kutsus Vesta Reest, kes 
Casparilt juba MMi nimelise aja-
lehe päevil artikleid tellinud oli 

ning teda ka “kirjutama õpe-
tanud”, noore ajakirjaniku töö-
le Stiinasse.

Kui Semule otsiti toimeta-
jat, küsiti Stiina peatoimetaja ja 
Caspari ülemuse Vesta Reesti 

käest, kas Caspar selles ametis 
hakkama saaks. 

“Stiina peod, kus Caspar on 
olnud õhtujuhi rollis, on näi-
danud, et ta on väga hea laste ja 
noortega suhtleja,” selgitab Vesta 

Reest. “Ta omab head ülevaadet 
noori huvitavatest valdkondadest  
ning oskab neid teemasid neile ka 
isuäratavalt esitada.”

“Pakkumine tundus huvitav ja 
mõtlesin, et proovida ju võib,” rää-
gib Caspar. “Töö on muidugi hu-
vitav – meeldib see, et saan nüüd 
natuke teha asju nii nagu mulle 
meeldib. Boss ikkagi ju.”

Lisaks MMile ja Ekspressile 
on Caspar töötanud ZTVs, Halloo 

TVs ning on praegu ka Raadio 2 
saate Stiinaklubi juht.

“Kuna ta on ka laste ja noor-
te seas väga populaarne, siis on 
ta minu meelest Semu peatoi-
metajaks väga õige valik,” rää-
gib Reest. 

“Tublidust näitab ka see, et 
Caspari töö tüdrukuteajakirjas 
Stiina ei ole Semu tegemise tõt-
tu kannatanud, ta teeb oma mõ-
lemat tööd võrdselt hästi.”

Caspari populaarusest räägi-
vad ka Semu e-maili aadressile 
laekuvad “raadiogrammid”:

tere
lugesin teie ajakirja esimest 

korda ja mulle tundus et päris  
L A H E. Ise olen 15. aastane ja 
käin Tudu põhikoolis 9. klassis ja 
nimeks mul Angela.

kõige rohkem mulle meeldis le-
heküljed 32-33 (sest seal oli juttu 
minu lemmikloomadest ja armsad 
pildid olid ka) siis veel 34 ja 35, 
kuna mulle meeldib väga lahen-
dada ristsõnu ja olen lausa nen-
de järgi hull.

kõike head teile ja palju kalli-
sid ja CASPARI

CASPARILE palju, palju 
KALLISID ka.

Angela.

“Tegelikult on see raske töö,” 
tunnistab Caspar. “Aga koos Falcki 
rahvaga mõtleme ja arutame kõik 
teemad läbi ja vaatame kuidas 
kokku sobib. Püüame ennustada, 
mis nii noori inimesi huvitab.” 

Caspar Stiina peol auhindu jagamas.

S
T

II
N

A

Värske 
Semu 

number tutvustab 
lugejale erinevaid vaba 

aja veetmise vorme, nagu judo 
ja peotants. Ajakiri tutvustab huvi-
tavaid inimesi – näiteks kardisõitja 
Kevin Korjus, räägib läbisaamisest 
õpetajatega, õpetab kodulehekülge 
tegema ning loomulikult tutvustab 
Falck Klubi tegemisi.

15. novembril näitas Falck 
Klubi esmakordselt oma-
valmistatud joonisfilme 

Päästan elu.
Falck Klubi 9-14aastased 

lapsed kogunesid poole aasta 
jooksul igal teisipäeval kaheks 
tunniks Sally Kunstistuudiosse, 
et koos multifilme meisterda-
da. 

Pika ja aeganõudva töö tu-

lemusena sai valmis kolm ka-
heminutilist multikat, millel ni-
medeks: Kas sina märkad last? 
– lugu sellest, kuivõrd täiskas-
vanud panevad lapsi tähele; 
Eluka elu – paneb mõtiskle-
ma selle üle, et kas inimene on 
loom või mitte; ja Mis saab? – 
lugu poisist, kes satub pahale 
teele; kuidas ja kas on võima-
lik teda aidata?

Falck Klubi näitas joonisfilme

Eesti Falck klubi 
Securicori ajakirjas
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1. Eesmärk:
Selgitada 2005. a. Falck 
Eesti regioonide võitjad 
võrkpallis meeste arvestuses. 
Populariseerida ja pakkuda män-
guvõimalusi erinevatele võistkon-
dadele ning jätkata traditsioonilisi  
sõpruskohtumisi.

2. Osavõtjad: 
Osa võivad võtta kõik Falck Eesti 
kontserni töötajad. 
Võistkonna liikmed mängivad 
ainult oma võistkonna eest, 
kuid võivad moodustada mitu 
võistkonda. Võistkond peab 
olema ühtselt riietatud võistkonna 
särkidesse ning maksimaalne 

liikmete arv võistkonnas on  
6 kuni 8.

3. Registreerimine:
Võistkondade nimeline ja 
inimeste arvuline registreerimine 
teostada kirjalikult e-posti teel
kainot@falck.ee või 
kainotylle@hot.ee hiljemalt 
20.12.2004. a. Samaks ajaks 
tuleb tasuda ka registreerimis- 
ja osavõtumaks 2000 EEK. 
MTÜ SPORDIKLUBI FALCK 
arveldusarvele 221016380577.

4. Toimumisaeg ja koht: 
18.02.2005. a. Tallinn, Saku 
Suurhall. Üritus toimub 10.00 

– 16.00, sellele järgneb autasus-
tamine ja õhtusöök Saku 
Suurhalli Sport Pubis. 
Vaatama on oodatud kõik Falcki 
töötajad. 

5. Võistluste süsteem:
Kõik võistkonnad mängivad 
omavahel läbi. 
Karikavõistluste võistluspalliks
on MIKASA MVP 200. 

Täpsed juhised ja võistlusreeg-
lid selguvad koha peal enne 
võistluste algust peakohtuniku 
ja võistkondade kaptenitega 
kooskõlas, kui on selgunud
täpne võistkondade arv. 

6. Kohtunikud: 
Peakohtunik: Veiko Kurim, GSM 
52 623 57.
Vastutav peakorraldaja:   
Kaino Tülle, GSM 50 778 82, lühi-
number 4622.

Kõik käesolevas juhendis 
määratlemata küsimused lahend-
ab peakohtunik Veiko Kurim.
Iga võistkond paneb omalt poolt 
vabas valikus välja kohtuniku, 
kes on oma võistkonna nimekirjas 
esindatud. 

7. Autasustamine:
I koht • Falck Eesti 2005. a kari-
kas, võistkonnaliikmeid autasus-

tatakse diplomite ja karikatega, 
lisaks üks vahuvein.
II koht • Võistkonnaliikmetele 
diplomid ja võistkonnale karikas 
ning vahuvein.
III koht • Võistkonnaliikmetele 
diplomid ja võistkonnale karikas 
ning vahuvein.
Samuti valitakse päeva parim  
mängija, kes saab auhinnaks 
diplomi ja vahuveini.

NB! Peale autasustamist toimub 
loosimine regioonide vahel, et 
selgitada välja, kes korraldab 
2006. aastal järgmise regioo-
nidevahelise karikavõistluse 
võrkpallis. 

Falck Eesti lahtised regioonidevahelised  
karikavõistlused võrkpallis ’05

Kui soovid astuda Spordi-
klubi FALCK liikmeks, 
siis:

• saad tasuta kasutada erine-
vaid spordirajatisi, kus klubi üürib 
harjutamisaegu;

• saad õiguse kanda klubi 
sümboolikat ja seeläbi väärikalt 
esindada nii klubi kui oma ette-
võtet;

• saad osaleda tasuta või soo-
dushinnaga suurüritustel, kuhu 
klubi läheb oma võistkonnaga;

• oled terve ja tubli ning omad 
laialdast sõprusringkonda Falcki 
ettevõtetes;

• peale Spordiklubiga Falck 
ühinemist  väljastatakse sulle liik-
mekaart ja klubi logoga T-särk.

Kui oled kontserni FALCK 
töötaja või tema abikaasa või elu-
kaaslane, siis tegutse järgnevalt:

• avalduse saad täita Falck 
Eesti peamaja administraatori 
juures, telefon 6 511 999;

• võta kaasa  3x4 foto, mis lä-
heb liikmekaardile.

• Liikmekaardi saad ca kahe 
nädala jooksul kätte peamaja ad-
ministraatori käest, aga alles siis, 
kui on panka tasutud 200 kroo-
ni liitumistasu  ning 400 krooni 
aastane liikmemaks kalendriaasta 
kohta. Kui  aga  oled otsustanud  
spordiklubiga liituda jooksva aas-
ta 1. juulist kuni 31. detsembrini, 
siis tuleb tasuda liitumistasu 200 
krooni ja poolaasta liikmemaks  
200 krooni.

• SK Falck  a/a Hansapangas 
on   221016380577.

• Falcki töötaja kuni 14 aasta-
ne laps saab samuti liituda spor-
diklubi liikmeks  ning tema puhul 
on kõik eelpool  toodud maksed 
50% väiksemad.

Kui Sa ei ole  kontserni FALCK 
töötaja, siis on klubi liikmemak-
sud alljärgnevad:

• liitumistasu – 400 krooni;
• kalendriaasta liikmemaks – 

800 krooni;

SK FALCK   T-särgi saavad  
kätte kõik esmaliitujad  aadres-
sil Mustamäe tee 5 personali vär-
bamiskeskusest Mati Mahla või 
Mihkel Veske  juurest, telefon  
6 888 393.

Käesoleval ajal omavad SK 
FALCK liikmed järgmisi või-
malusi:

• 50% hinnasoodustus Tamm-
saare tee 25 jõusaali kasutami-
sel;

• kasutada SK FALCK kulul 
linnas üüritavaid spordirajatisi 
(vt tabelit);

• kasutada osaliselt spordiklu-
bi spordivarustust;

• taotleda klubilt toetust osa-
võtuks spordiüritustest.

• NB! Spordirajatiste kasu-
tamiseks tuleb alati esitada koha-
peal valdajale SK FALCK liime-
kaart.  

Liikmekaart  on kehtiv ainult 
siis, kui on tasutud jooksva aas-
ta (poolaasta) eest  liikmemaks.  
Liikmemaksud tasunute nimeki-
ri uuendatakse igas spordiraja-
tises peale lõppeva kuu 25. kuu-
päeva. 

Seega, kes ei ole panka ülekan-
net teinud 25. kuupäevaks, jääb 
järgmise kuu nimekirjast välja 
ning sportida SK Falck liikme-
na ei saa.

• Kui oled liikmekaardi ka-
otanud, siis tuleb alata kõigega 
otsast peale – uus avaldus, pilt ja 
liitumistasu saja protsendi ulatus-
es. Uus liikmepilet saab kadunud 
liikmepileti numbri.

Aktiivset osalemist 
SK FALCK spordielus!

Helges Mändmets
SK Falck president

Täpsem info: 
Helges Mändmets, 
Falck Spordiklubi presi-

dent, telefon  44258;  50 62 474;  
helges@falck.ee    

Sportimisvõimalused SK FALCK liikmetele
1. oktoober 2004  –  30. aprill 2005

KOHT   AEG   SPORDIALA  KONTAKTISIK
 
Tallinna   E–R kell 9.00–21.00 Kergejõustikuareen  Indrek Ott
Kergejõustikuhall  L–P kell 10.00–19.00 (kaheksa korda   5260166
Herne tn 30     kuus tasuta) 

Nõmme  Ujula  E-R kell 7.00-22.00 Ujumine, jõusaal,  Indrek Ott
Vabaduse pst. 156 L-P kell 9.00-22.00 aeroobika (viis korda  5260166
      kuus tasuta) 

Spordiklubi AEG  L 14.30–16.00  Korvpall   Kaido Kalamets
Sütiste tee 32        6 511 979, 4686, 
         5091985, e-post: 
         kaidok@falck.ee

Audentese Ülikool T 20.30–22.00  Meeste võrkpall  Kaino Tülle 
Tondi 84          K 20.00–21.30  Naiste võrkpall  50 77 882
   R 17.00–18.30  Meeste võrkpall  kainot@falck.ee
      Samadel aegadel  Reelika Kauge  
      ka kergejõustiku-  50 28 030
      areen ning jõusaal

Rocca al Mare Kool P 17.00–19.00  Korvpall, jõusaal, ujula Valdur Peebo
Vabaõhumuuseumi  T 18.30–20.00  Korvpall,jõusaal   6 511 908
tee 8   T 19.00–21.00  Ujula   5042963
         valdur@falck.ee

Falck Eesti   E–R   9.00–19.00  Jõusaal   Henn Kask
treeningkeskus  E–R  9.00–13.00  Enesekaitse  5231071
Mustamäe tee 5  (aastaringselt)

Lasnamäe  E–R kell 7.00–22.00 Kergejõustikuareen  Indrek Ott
Kergejõustikuhall  L–P kell 9.00–21.00     5260166
Punane 45      

Kas Sina oled 
juba Spordiklubi 
Falck liige?


